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„Lebo v ňom žijeme, hýbeme sa a sme.“ Sk 17, 28 
 

Dátumy do vašich kalendárov na rok 2018: 

29. jún až 1. júl – júnové trojdnie MM;    

17. júl – púť matiek s dcérami s relikviami sv. Margity Antiochijskej;  

28. až 30. september – septembrové trojdnie MM; 

25. až 27. január 2019 – januárové trojdnie MM; 

15. až 17. marec 2019 – Veľké stretnutie MM, Svit. 

Ak chcete dostávať ďalšie LISTY MM, nezabudnite nám čo najskôr poslať vyplnenú priloženú kartičku.  

 

Veronica, zakladateľka MM, píše: 

     Drahé sestry v Ježišovi, znova je tu náš Newsletter, a 

hoci o niečo neskôr ako zvyčajne, prajeme vám a vašim 

rodinám zo Star House v Anglicku požehnaný rok 2018. 

Je vždy ťažké začať písať Newsletter, keď je toľko vecí, 

ktoré prežívame a chceme sa o ne s vami podeliť. 

Modlili sme sa, aby nás Pán viedol, s čím sa máme 

s vami podeliť, aby mu to bolo milé. Pri hodnotení 

minulého roka ho musíme len chváliť a ďakovať mu za  

mnohé požehnania a odpovede na modlitby. Znovu sme 

sa presvedčili, že ON vedie túto službu. Privádza mnohé 

verné a oddané matky, aby mu slúžili v Modlitbách 

matiek na celom svete. Teraz máme kontakty vo viac 

ako 120 krajinách, najnovšie z nich sú Fidži, Togo, 

Tonga, Kirgizsko, Estónsko, Bulharsko a Mjanmarsko. 

Vzdávame Bohu chválu, pretože robí výnimočné veci 

prostredníctvom nás, obyčajných matiek. 
 

Znovu sa uisťujem v tom, že  ak sa odovzdáme do JEHO 

VÔLE, všetko bude dobré a MM budú uchránené pred 

tým, aby sa uberali nesprávnym smerom. Viem, že 

nemôžeme byť úplne spokojné, no úžasné je, že to Pán 

sa usiluje o užší vzťah s nami, pretože nás veľmi miluje. 

Prebúdza v nás túžbu hľadať jeho vôľu a odovzdať sa 

mu, lebo vie, že to nás urobí šťastnými.  Odovzdanie sa 

prináša pokoj a je to úžasný spôsob, ako mu môžeme 

slúžiť. Niekedy je to trochu ťažké, ak chceme všetko 

hneď. Ale uisťuje nás, že ON má najlepšie riešenia na 

naše problémy a na všetky situácie. Jeho načasovanie je 

vždy dokonalé. Nedávno som dostala krásnu modlitbu 

dona Dolinda Ruotola o odovzdaní svojho života do 

Ježišových rúk – Novénu odovzdanosti.  

Odpoveď na každú časť modlitby je:  

„Ó, Ježišu, celkom sa ti odovzdávam, 

postaraj sa o všetko.“ 

Je to veľmi silná modlitba, ktorú môžeme opakovať 

mnohokrát denne. Odporúčam, aby túto modlitbu mal 

každý – prináša veľký pokoj a dá sa nájsť aj na internete.  
 

Všetci vieme, že spiritualita Modlitieb matiek je o 

ODOVZDANÍ SA – znamená to dať Bohu svoje starosti 

a dovoliť mu, aby ich od nás zobral. On vie, čo je 

najlepšie pre nás a pre naše deti. 

 

 

Pre nás matky je to dosť ťažké prijať! No čím lepšie to 

dokážeme urobiť, tým skôr nás naplní pokoj, ktorý 

presahuje všetko naše chápanie a stane sa realitou našich 

životov. Viem, že mnohé z vás ste to čítali v mojej knihe 

Radosť z odovzdania sa Jemu. 
 

„Na neho zložte všetky svoje starosti,  

lebo on sa o vás stará.“ 1 Pt 5, 7 
 

Z medzinárodnej konferencie MM v Krakove 2017 

Boli sme povzbudené, že  na konferenciu do Krakova 

prišlo desať kňazov a dvaja biskupi. Mohli sme medzi 

sebou privítať aj mamy z nových krajín. Vnímala som 

silu okamihu, keď som videla zástupkyne toľkých krajín, 

a viem, že na začiatku bolo len 5 mám, ktoré sa modlili 

v obývačke.  
 

Okrem toho, moja účasť na konferencii nebola istá. Bola 

som chorá – nemohla som vôbec chodiť. Prosila som 

Pána, aby mi ukázal svoju vôľu, a len „pre istotu“ som 

mala zbalené veci. Taxík bol objednaný na 6.30, ale ja 

som mala na budíku zlý čas. O 6.10 mi niekto zaklopal 

na dvere spálne a opýtal sa, či idem. Nerozmýšľala som, 

či mám ísť, alebo nie, len som sa rýchlo umyla, obliekla 

a šla. Taxík o 6.30 som stihla. Myslím, že v to ráno 

musel Boh zastaviť čas!  

Je to moje svedectvo, že ak má Boh svoj plán, nič ho 

nezastaví. Cítila som, že ma tam naozaj chce mať, aj keď 

budem na invalidnom vozíku. 
 

Pred touto konferenciou sme sa spolu s Lucynou, 

Bogumiłou a o. Mirosławom z Poľska niekoľkokrát 

modlili v Anglicku. Veľmi rýchlo sme mali víziu témy 

konferencie: „Ježiš Kristus je Kráľ celej zeme a nášho 

života.“ Pri modlitbe som mala obraz zemegule 

a myslela som si, že by bolo dobré, keby každý účastník 

konferencie mohol dostať malú zemeguľu! Bogumiła 

povedala, že svätostánok v Sanktuáriu má tvar 

zemegule. Bolo to pre nás veľké potvrdenie. 
 

Zo spoločnej omše za matky, ktorú slúžil krakovský otec 

arcibiskup Marek Jędraszewski, uvádzam niektoré slová: 

    „Drahé matky, ktoré sa modlíte za svoje deti! Váš 

postoj je veľkou protiváhou voči tomu, čo ponúka 
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dnešný svet. Vy viete, že nestačí dieťa porodiť 

a vychovať. Byť matkou znamená milovať rovnakou 

láskou, ako Ježiš miluje nás všetkých: milosrdnou 

láskou, ktorá otvára dvere do večnosti. Je nutné, aby ste 

sa tejto láske odovzdali. 

     Vaše modlitby za vaše deti sú vyjadrením Ježišovej 

lásky k vašim deťom tak, aby vaše deti pochopili, že 

najdôležitejšou vecou na svete je získať život večný.  

    Vaše deti potrebujú nájsť a poznať Ježiša, stretnúť sa 

s ním – s Pánom milosrdenstva. 

     Vašimi modlitbami za svoje deti budujete Cirkev 

– tú súčasnú aj tú budúcu. Vaše deti v istom čase 

prevezmú plnú zodpovednosť za svätú, katolícku 

a apoštolskú Cirkev. Preto je tu naša dnešná Eucharistia, 

naša chvála Bohu a vzdávanie vďaky za vašu vieru a 

vašu lásku takú hlbokú, hlbokú, pretože siaha až 

k večnosti.  

     Drahé a vzácne matky, prosím, neprestávajte 

nikdy v modlitbách. Vám sú určené slová Pána Ježiša: 

„No múdrosť ospravedlňujú všetky jej deti.“ Ukážte 

svetu, ako treba prijímať Božie slovo, a zotrvávajte v 

ňom, aby ste pod vplyvom Ducha Svätého zmenili 

tvár tejto zeme. Amen.“  
 

Keď som dostala preklad tejto homílie, bola som dojatá. 

Tie slová mi zneli ako ozvena a spájali sa so slovami 

mojej vlastnej mamy, ktoré vyslovila pred smrťou: 

„Modlitby matiek obnovia Cirkev.“ 

                                                                    Veronica 

   

 

   
Aj na vozíku (Veronica) môžeme mať radosť a slúžiť Pánovi 

 

 
(Vybrané z anglického Newslettru, o ostatných veciach sme písali 

v našom Vianočnom liste MM 2017.) 

PÚŤ MATIEK DO ŠAŠTÍNA               
Milé mamy, v máji tohto roku nás na Deň matiek 

pozvali bratia pavlíni do Šaštína, do Baziliky 

Sedembolestnej Panny Márie, patrónky Slovenska. Po 

modlitbe sme sa rozhodli, že pozvanie prijmeme a  

spravíme tam stretnutie MM z BA a TT arcidiecézy.  

Stretnutie v Šaštíne u našej mamy Márie bolo 

výnimočné! Bolo to prvý raz za 22 rokov MM, čo sme 

sa modlili Modlitby matiek v bazilike v Šaštíne.  

Bola to Púť matiek, na ktorú prišli nielen mamy, ale aj 

ich rodiny – bolo tam niekoľko mladých mamičiek so 

svojimi ratolesťami aj so svojimi manželmi, ktorí sa 

počas nášho programu starali o deti. A ďalšia rodina, 

ktorej otecko aj chlapci nám ochotne slúžili. Bola to pre 

nás nová, úžasná skúsenosť a myslíme, že je to to 

najlepšie miesto, kde na Deň matiek máme byť.  

Pamätám sa, keď jeden kňaz v kázni hovoril: „Veľa 

rozprávame o tom, aká Mária je a ako ju máme uctievať, 

ako sa máme modliť, a bol som až zahanbený, keď som 

náhodou v jeden mariánsky sviatok videl, ako prišla do 

kostola mamička so svojimi šiestimi deťmi, každé malo 

v ruke ružu a deti dali tú ružu do ohrady okolo Lurdskej 

jaskynky v našom kostole a pomodlili sa Zdravas Mária. 

Uvedomil som si, že príklad matky je najlepšia 

mariánska katechéza a bez slov.“  

Aj my sme doniesli našej drahej Mame do Šaštína kyticu 

ruží ako vďaku za naše deti a manželov, za MM aj za jej 

láskavé sprevádzanie v našom živote.  

Bude nádherné, ak budúci rok opäť budeme môcť 

putovať na Deň matiek do Šaštína – mamy z celého 

Slovenska aj s rodinami a duchovnými otcami. A nielen 

katolícke matky, ale aj mamy z iných denominácií, aby 

sme sa mohli navzájom obohatiť pri našej mame Márii. 

Veď ona je základným kameňom zjednotenia všetkých 

kresťanov, lebo ona je Matka jednoty.  

Už teraz púť matiek na Deň matiek v budúcom roku 

v modlitbe odovzdávame do rúk Pána Ježiša Krista, nech 

sa vyplní jeho vôľa celá.   

Drahá Mama, pomáhaj nám na ceste k tvojmu Synovi, 

aby sme sa svojím každodenným FIAT podobali vždy 

viac tebe, aby sme mohli našim drahým odovzdať čo 

najviac Božej nehy a lásky. Matka jednoty, oroduj za nás 

a za naše rodiny. Amen.          S láskou     mama Jana 
 

VEĽKÉ STRETNUTIE MM VO SVITE  

V apríli bolo celoslovenské stretnutie MM vo Svite. 

Bolo nádherné! Zdá sa, akoby Kráľ kráľov vylieval stále 

viac a viac milostí na túto zem. Chceme sa vám 

všetkým, drahé mamy, ktoré ste nemohli prísť, 

poďakovať za modlitby a obety. Naozaj sme cítili, že je 

s nami celé nebo.  

Všetci svätí, príďte nám na pomoc, takto sa modlili 

pred stretnutím vo Svite tri koordinátorky na troch 

rôznych miestach Slovenska bez toho, aby o sebe vedeli. 

Prosili za svoju službu vo Svite. Vzývali slovenských 

svätých a patrónov našich kostolov a farností. Jedna 

mama koordinátorka začala písať litánie svojej diecézy 

k svätým patrónom chrámov, ktoré sú v ich diecéze. 



3 
 

Vidíme, že nás vedie Duch Svätý a nebo nám ponúka 

svoju pomoc, svätí nám podávajú pomocnú ruku. 
 

Každoročnou súčasťou veľkého stretnutia MM vo Svite 

je nočná adorácia. Je to čas, na ktorý sa vždy veľmi 

teším. Čas stíšenia, modlitby, osobného rozhovoru s 

Bohom. V piatok večer otec Marián ukončil adoráciu 

slovami: ,,Kto som ja?“ Tieto slová vo mne rezonovali 

počas celého stretnutia, zvlášť počas nočnej adorácie. 

Kto som? Dcéra, sestra, manželka, priateľka, matka...? 

Ďakovala som Bohu za spoločenstvo modliacich sa 

mám. Pohľad mi upútali sviečky, ktoré horeli pri 

sviatostnom Ježišovi. Sviečky sa spaľovali a menili svoj 

tvar. V ich tvare som videla džbán. Modliace sa mamy 

sú tiež ako džbán. Džbán, ktorý je naplnený obetami, 

modlitbami za naše deti. Džbán, z ktorého sa vylieva 

Božie požehnanie a milosti na naše deti skrze naše 

modlitby a obety. Každý deň prosím Pána o vytrvalosť v 

modlitbách za deti  moje, aj za deti, za ktoré sa nikto 

nemodlí. V modlitbách s vami spojená     mama Alena                                                  
 

V sobotu ráno koordinátorky odovzdali všetky mamy 

z MM, ktoré žijú na Slovensku, Kristovi Kráľovi, do 

lúčov jeho milosrdenstva. Na konci dňa sme sa 

modlitbou zasvätili jeho vláde v našich srdciach, 

v našich skupinkách MM a v našich rodinách. 
 

Vdp. ThDr. Jozef Švercel nadviazal na piatkovú večernú 

adoráciu, v ktorej sme sa pýtali, kto vlastne sme, a 

porozprával nám o ceste života. Z našich poznámok z 

jeho prednášky vyberáme: 
 

CESTA ÔSMICH KROKOV 

V modlitbe Otče náš sa modlíme: „Príď kráľovstvo 

tvoje...“ Božie kráľovstvo je kráľovstvo nemožného, 

kráľovstvo zázrakov, ktorých sa budeme môcť dotýkať, 

keď odíde naše kráľovstvo a naše predstavy. Ak chceme, 

aby Ježiš vládol v našom živote, je cesta ôsmich krokov, 

ktoré by sme mali urobiť. 
 

1. NECHAJ SA MILOVAŤ VIAC AKO OSTATNÍ  

Najhlbšia túžba v srdci každého človeka je túžba po 

láske. Sme stvorení z lásky a pre lásku. Stvorenie je 

pravdepodobne požehnané vo vyslovenom: Milujem ťa, 

chcem, aby si bol. Som chcený, znamená byť milovaný.  
 

Židia veria, že človek, ktorý sa ráno prebúdza, stojí 

tvárou tvár novému svetu, ktorý práve vyšiel z Božích 

rúk. Teda vždy ráno sa opakuje zázrak stvorenia, pre 

ktorý sme my stratili zmysel. A tak keď sme sa dnes 

ráno prebudili, Boh stvoril nový svet, sklonil sa k nám a 

zašepkal Milujem ťa, si krásny! Milujem ťa, si krásna! 

Keď sa ráno pozeráme do zrkadla, vidíme opuchnuté 

viečka, vypadané vlasy, zvráskavenú tvár... Pozrieme sa 

na seba a povieme: To je hrozné.  

Skúsme si však spomenúť na slová z knihy Pieseň piesní 

2, 14: Daj zrieť mi svoju tvár, daj počuť mi svoj hlas, 

veď sladký je tvoj hlas a prekrásna je tvoja tvár. A toto 

mi Boh každé ráno šepká, keď sa pozerám do zrkadla. 

Najhlbší zmysel môjho života spočíva v tom, že ON ma 

miluje, akceptuje a prijíma. Tri krásne slovesá. 

Zapamätajme si ich. Hodia sa do našej príručnej 

lekárničky. Keď ich viem, tak potom viem aj to, že je 

dobré, že som, že existujem. Koľko ľudí si dnes ráno 

povedalo: Keby som radšej nebol, keby som radšej 

neexistovala. Ale Sv. Otec Benedikt hovorí: Je dobré, že 

si. Je dobré, že existuješ. Lebo Boh ťa miluje, akceptuje 

a prijíma. Bez prečo.  

Ježiš povedal Petrovi: Peter, miluješ ma viac ako 

ostatní? Dávajme pozor, čo Ježiš hovorí nám. Nechaj sa 

milovať viac ako ostatní, bez strachu, že by v tvojom 

živote bola nejaká prekážka. Lebo ja mám moc rozliať 

svoju lásku na všetkých, na ktorých chcem. Nechaj sa 

milovať viac ako ostatní. Ak to urobíš, ak budeš verný 

tomuto povolaniu, osláviš silu mojej lásky, urobíš ma 

šťastným.  
 

2. BUĎ SÁM SEBOU  

Jeden teológ napísal: „Pred zlom v sebe nemôžem 

utekať, musím sa k nemu priznať –  taký som, toto 

všetko som urobil. Jestvuje pocit znechutenia zo seba, 

som si odporný, už to so sebou nevydržím. Stále to isté, 

stále narážame na tie isté hranice, stále sa dopúšťame 

tých istých chýb, podliehame tým istým zlyhaniam. Z 

toho všetkého prichádza nielen nekonečná 

jednotvárnosť, ale aj strašné znechutenie.“  Romano 

Guardini hovorí, že byť sám sebou je samo osebe veľkou 

askézou. Mám si byť vedomý, že som taký, aký som, že 

mám vlastnosti, ktoré mám, že mám byť v hraniciach, 

ktoré mi boli vytýčené. Toto všetko sa stáva veľmi 

ťažkým, keď zakúsime nielen svoje limity, ale aj svoje 

nedostatky a chyby, ujmy na zdraví, psychické poruchy, 

zaťaženie od rodičov a predkov, zranenia a zlomenosti 

vo vzťahoch. V týchto slovách Romana Guardiniho je 

ukrytá celá pravda nášho života. Takýto som a musím sa 

prijať, lebo Boh si ma váži.  

Je veľmi ťažké si to priznať. Ale keď to dokážeme, 

môžeme začať žiť svoj život nanovo, skromnejšie 

a pokornejšie. A zrazu vieme ďakovať za každé dobro 

Duchu Svätému. To nie je samozrejmé, je to dar a je 

veľmi dôležité uvedomiť si to.  

Keď prestanem pohŕdať sebou samým, prestanem 

pohŕdať aj druhými a začnem vnímať a prijímať dary. 

Prídeme na to, že všetci vlastne máme rovnaké 

problémy. Keď sa naučíme byť nežní k sebe, budeme 

veľkorysí aj k druhým.  

Potešilo ma, keď som sa dozvedel, že o to isté zápasil aj 

svätý Pavol, ktorý bol biblistami nazvaný i patrón 

depresií. Aj to, že naša duša je hlboko zranená, patrí 

k tomu, že žijeme svoj život s Kristom. Iba Pán Boh vie, 

prečo v nás ponecháva naše hlboké zranenia. Terézia z 

Lisieux hovorí, že pokiaľ budeme ochotní trpezlivo 

znášať utrpenie „byť sami sebe protivní,“ staneme sa pre 

Ježiša krásnym a príjemným miestom odpočinku. Ježiš 

sa v nás cíti dobre, aj keď prijmeme tento svoj kríž, aj 

keď nezvládame veci, vzťahy, predsa k nám chodí rád.  
 

3. PRIJMI SVOJU MINULOSŤ  

Verím, že moja minulosť sa už začala uzdravovať, ale 

úplne bude uzdravená až v nebi. Moja minulosť je 

história mojej spásy. Najlepšie spoznávam Krista zo 

svojej minulosti. Vždy to tak bolo. Podobne aj učeníci, 

keď si spomenuli: „On tam s nami bol, či nám nehorelo 
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srdce?“ Tak by sme mohli pokračovať... Ježiš tam už 

dávno bol a my ho najlepšie poznáme z našej minulosti, 

ktorá sa začína uzdravovať. Karol Wagner hovorí, že 

Ježiš vstúpil do našej temnoty, opustenosti, zraniteľnosti 

a chudoby, aby sa práve tam uchádzal o našu lásku. 

Takto Ježiš každý deň vstupoval do mojej minulosti. 

Vždy tam bol a uchádzal sa o moju lásku. Veľký 

koncilový teológ Yves Congar hovorí: „Ježiš nemiluje 

niekoho preto, lebo je veľkolepý, obdivuhodný, úžasný 

a fantastický, ale miluje nás preto, lebo sme malí, krehkí 

a veľmi zranení.“ Ježiš sa k nám skláňa a berie nežne do 

svojich rúk naše 'zablatené' nohy, ktoré sa často zatúlali 

veľmi ďaleko, a umýva ich. Takto uzdravuje našu 

minulosť.  

Je náš kríž, keď nám niekto pripomenie našu minulosť. 

Môžu to byť aj komplexy, ktoré si nosíme v duši, také 

tie ataky zo sveta nevedomia. Pán nás uzdravuje cez celý 

liturgický rok, ktorý je krásnou terapiou duše. 

 

  
Prednáška vo Svite v sobotu ráno 
 

4. MAJ NÁDEJ DO BUDÚCNOSTI  

Náš Boh je Boh prekvapení, hovorí často pápež František. 

Boh je večne mladý, nikdy nestarnúci, strhujúco krásny, 

ktorý si zamiloval človeka a ktorý preňho pripravuje 

krásnu budúcnosť. Ak sa začne uzdravovať naša 

minulosť, naša budúcnosť sa pred nami začne otvárať 

ako studňa. Ježiš hovorí ženám: oznámte apoštolom – 

idem pred vami do Galiley... On ide pred nami, vždy nás 

predchádza, vždy je krok pred nami. To je naša nádej. 

Ženy išli Ježiša pomazať vzácnymi olejmi, ale nedúfali v 

tej chvíli, že je živý. Aj keď už nedúfame, všetko sa 

môže zmeniť v okamihu, lebo On je živý.              

Rodičia prinesú do Lúrd svojho ťažko chorého syna, 

chlapca, ktorý zomiera na tuberkulózu. Ponoria ho do 

zázračného prameňa a čakajú zázrak. Ale zázrak sa 

nestane. Sklamaní sa vracajú vlakom domov. A keď 

prechádzajú popri Lurdskej jaskyni, vtedy sa chlapec 

uzdraví. Takýto je Boh. Mať nádej do budúcnosti 

znamená byť trpezlivý so svojím Bohom.  

Myslím, že ku každému nášmu príbehu existuje aj akýsi 

Boží „protipríbeh“. Jozef, chlapec zahľadený do seba, 

obdarovaný otcom, privilegovaný, zrazu je nenávidený 

bratmi. Žiarlia naňho, skončí na dne studne a potom 

v žalári. Zabudnú na neho tí, ktorým pomohol. Typický 

príbeh človeka, typická katastrofa. Ale Božie slovo 

hovorí, že vždy, keď bol Jozef na dne, obrátil sa na Pána 

a Pán jeho situácie premieňal. Nakoniec bol povýšený na 

živiteľa zeme – Sáfenat Panéach. 

V modlitbe nás Boh povyšuje, dvíha a sme si vedomí, že 

existuje Boží „protipríbeh“ s každým jedným z nás. To 

je naša nádej. Svätý Otec František hovorí, že Boh je 

natoľko vynaliezavý, že dokáže rozviazať aj zauzlené 

záležitosti nášho života, aj tie najkomplikovanejšie 

a nepreniknuteľné. Na obraze Mária rozväzujúca uzly 

Mária iba zrkadlí niečo z nádherného tajomstva Boha. 

Duch Svätý je vynaliezavý a dokáže rozviazať aj 

zauzlené záležitosti nášho života.   
 

5. KRÁČAJ VŽDY PO CESTE DÔVERY 

Dôvera je základná násobilka. Poznáme príbeh o búrke 

na mori, keď apoštoli lomcujú spiacim Ježišom: Pane, 

nedbáš, že hynieme? Terézia z Lisieux k tomu hovorí: 

„Apoštoli, bolo nesprávne, čo ste urobili. Keby som bola 

ja na tej loďke s Ježišom a vidím, že spí, je unavený, mal 

ťažký deň. Nemusím ho budiť, lebo viem, že aj spiaci 

Ježiš na loďke môjho života sa stará o všetko. Nikdy mu 

preto neprestanem dôverovať.“ Ako často sa nám zdá, že 

Ježiš zaspal, že sa nestará, že je vzdialený.  
 

Americký psychológ Scott Peck rozpráva príbeh mladej 

ženy, štyridsiatničky. To je ten vek, keď sa máme naučiť 

tú najdôležitejšiu vec v živote – dôverovať Bohu. Buď 

sa ju naučíme na poludnie svojho života, alebo sa ju 

nenaučíme a druhá polovica bude veľmi ťažká. Bola to 

žena, ktorá chodila do kostola, ale nevedela dôverovať 

Bohu. Jedného rána počula hlas: Vstaň a choď behať. 

Odpovedala: Ja ráno nechodím behať. Vnútorný hlas 

trval na tom: Choď dnes ráno behať. Tak išla. Po chvíli 

počula: Zavri oči a bež. Zastavila sa a povedala: Veď ja 

som celkom normálna, nebudem počúvať takéto hlasy. 

Tak bežala ďalej, na chvíľu zavrela oči a otvorila... 

a vždy, keď zavrela oči, si uvedomila, že je viac 

slobodná. Potom znovu otvorila oči a počula ten hlas: 

Tak, na dnes stačí. Keď prišla k svojmu terapeutovi, 

hovorí: Vieš, Scotti, toto ráno bolo krásne, lebo Stvoriteľ 

vesmíru si pre mňa našiel dnes ráno čas, aby si so mnou 

zabehal. 

To je dôvera. On je vždy s nami. Tie najväčšie veci 

v živote robíme so zavretými očami. Lebo keď tie oči 

otvoríme, niekedy naozaj nevidíme nič. 
 

6. OBJAV HODNOTU SVOJICH SĹZ  

Sv. Efrém hovorí, že uplakaná tvár je neprekonateľne 

krásna. Teológ Hans Urs von Balthasar hovorí, že slzy 

pokánia, bolesti, smútku, ľútosti, radosti, šťastia, vďaky, 

zúfalstva, beznádeje – všetky slzy na našej tvári 

vypaľujú v našom srdci miesto pre vieru, nádej a lásku. 

Žiadnej modlitbe nerozumie Pán Boh tak dobre ako 

modlitbe našich sĺz. Je to tá najkrajšia modlitba.  
 

Daniel Ange rozpráva o malom 10-ročnom dievčatku, 

ktoré príde do spovednice, skloní hlavu a plače. Potom 

sa opýta: Abbé, viete, čo sú to Himaláje? Abbé 

odpovedá: Pravdaže viem, sú to najvyššie vrchy na svete. 

Dievčatko pokračuje: Abbé, moje hriechy sú väčšie ako 
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Himaláje, nemám ani silu vám o nich rozprávať, tak mi 

dovoľte, aby som nad nimi chvíľku plakala... 
 

Kardinál Gian Franco Ravasi povedal, že vo chvíli, keď 

plačeme, sa Boh podobá beduínovi, ktorý kráča po púšti 

a nedovolí, aby sa ani jedna jediná slza stratila. Boh nás 

sprevádza v každej chvíli. Vo vesmíre musí byť miesto, 

kde sú uchovávané a vystavované ako vzácne perly slzy 

celého ľudstva, lebo ony okrášľujú nebo. 
 

7. NEZVIERAJ KŔČOVITE SVOJE DLANE 

Chceme žiť svoj život pod vládou Ježiša Krista, ale 

nechceme, aby odišlo kráľovstvo našich predstáv, vízií a 

snov. Šomreme: Pane Bože, kedy sa to zmení? Dokedy 

to mám znášať? ... Vo svojich dlaniach si držíme svoje 

životy. Ale Božia fantázia je oveľa veľkolepejšia 

a lepšia ako tá naša. Neustále s Bohom zápasíme. Koľko 

úsilia musí vynaložiť, aby trochu tie naše dlane otvoril, 

aby sme pochopili, že hlavnou postavou nášho príbehu 

nie som ja, ale je to ON. On je ten Kráľ našich životov. 

On to má vo svojich rukách.  

Až vtedy, keď otvoríme dlane a keď ich vystrieme, uzdraví 

sa kŕč, v ktorom zvierame svoj život, a pochopíme, že 

hoci som len vedľajšia postava, som postavený na 

piedestál Božej lásky. 

Poznám jednu krásnu báseň: 
 

„Koho by si mohol milovať, úbohý človeče,  

okrem mňa, okrem mňa jediného? 

Všetko, čo som si od teba vzal, 

bral som nie preto, aby som ti ublížil, 

ale aby si to mohol nájsť v mojom náručí. 

Všetko, čo ako dieťa postrácaš, 

čaká tu doma na teba. 

Premenené. 

Vstaň, vystri svoje dlane, 

 uchop ma za ruku a poď.“ 
 

8. MAJ ŠŤASTIE VPÍSANÉ DO TVÁRE 

Šťastie je buď viditeľné, alebo nie je vôbec. Šťastie nie 

je vnútorné. Šťastie máme vpísané do tváre a do očí, 

alebo ho nemáme. Preto sa často usmievaj. Je to ťažké. 

Nikdy som si nemyslel, že bude také ťažké sa usmievať. 

Nikdy som si nemyslel,  že bude niekedy také ťažké byť 

dobrý. Je to umenie, preto sa to musíme učiť. Tých osem 

krokov je na to, aby sme sa naučili prijať každý deň 

a usmievať sa. Ak sa nenaučíš byť šťastný v tejto chvíli, 

nenaučíš sa to nikdy. Keď žiješ len vo „svojom 

kráľovstve“ a nie v „kráľovstve nemožného“, vždy ti 

bude k šťastiu niečo chýbať. 
 

Rusi majú v jednom kostolíku krásnu ikonu, ktorá sa 

volá Mária nečakaná radosť. Rus po celej Rusi putuje do 

tohto kostolíka, tam sa pozrie na Máriu nečakanú radosť 

a pochopí, že Mária je nečakaná radosť, ktorá premieňa 

naše životné situácie. Domov ide plný radosti, lebo 

Mária niečo premenila.   

Myslím, že raz väčšina z nás pôjde „domov“ ako 

márnotratný syn alebo dcéra. Do neba nepôjdeme ako 

hrdinovia ani ako hlavné postavy, ale ako márnotratní 

synovia a dcéry. A v našom živote nebude všetko 

v poriadku.  

Ale ja viem, že Mária rozväzuje uzly nášho života. A 

verím, že keď sa budeme blížiť k Otcovmu domu a On 

nám pôjde naproti, naša MAMA bude v rukách držať ten 

posledný uzol, ktorý sa v tej chvíli bude premieňať na 

krásny čistý povrázok a všetko bude uzdravené.  
 

Osem krokov a všetky závisia od toho prvého: Nechaj 

sa milovať viac ako ostatní... 

Pane, si náš Kráľ. Odovzdávame ti svoj život a 

ďakujeme ti za túto chvíľu. Daj nám svojho ducha, svoju 

milosť, svoju múdrosť a svoju odvahu, aby sme každý 

deň urobili niekoľko z týchto odvážnych krokov. Aby sme 

v tvojom kráľovstve boli opravdiví princovia a princezné 

a aby sme z tejto krásnej milosti naozaj žili.  

 

ĎAKUJME  ZA NAŠICH KŇAZOV 

     Otec biskup Stolárik nám vo svojej homílii hovoril, 

ako veľmi dnes potrebujeme dobrých pastierov. 

Spomenul kňaza Thomasa Bylesa, ktorý bol na Titanicu. 

Keď sa loď topila, odmietol miesto v záchrannom člne a 

s katolíkmi, protestantmi aj židmi sa modlil svätý 

ruženec. Kňaz ako Dobrý pastier slúži do krajnosti a 

vlieva nádej na večný život. Otec biskup pokračoval: 

„Vďaka Bohu, ale aj vďaka vám mamám, že títo 

dobrí pastieri tu sú. Viem, vy všetky ste si nás kňazov 

adoptovali, sprevádzate nás svojimi modlitbami, 

obetami, prosbami. Ďakujeme za vás, mamy. Stojte pri 

kňazoch a kňazi pri mamách, a tak spolu pri ubolených, 

ohrozených a zranených.“ 

Ďalej o. biskup hovoril, aké je dôležité, aby sme my 

mamy hovorili deťom už od malička o kňazskom 

a zasvätenom živote. Aby sme do ich srdiečok zasiali 

semienka, ktoré vyklíčia v čase, ktorý neomylne určí 

Pán Ježiš.    
 

Milé mamy, je tu mesiac jún, ktorý patrí Božskému 

Srdcu Ježišovmu. Srdcu, v ktorom si Pán Ježiš každého 

jedného kňaza pripravoval na prijatie daru kňazstva. Nás 

aj našich kňazov práve v tomto mesiaci čakajú zmeny 

v našich farnostiach. Odovzdajme do Ježišovho Srdca 

tieto udalosti, aby nás všetkých naplnil pokojom 

a dôverou, že On o nich vie. A aj keby sa nám zdalo, že 

na loďke našej farnosti zaspal, dôverujme, že On sa 

stará, aj keď spí. Nie je ľahké, keď náš obľúbený kňaz 

odchádza a príde niekto neznámy. Ale vieme aj to, aké 

ťažké a bolestné je pre kňaza prísť niekde, kde ho nikto 

nečaká a nevíta. Kde je len smútok za tým, ktorý odišiel.  
 

Áno, sme len ľudia, ale všetko má svoj čas: je čas plakať 

a čas smiať sa, čas nariekať a čas tancovať.  
 

Ak odchádza kňaz z našej farnosti, ďakujme Pánu Bohu 

za čas, keď mohol byť u nás, za každé požehnanie, ktoré 

sme od neho dostali.  

Ak prichádza nový, modlime sa, aby sa u nás cítil dobre, 

aby nás vždy viedol k Pánu Bohu, aby sme si navzájom 

pomáhali na ceste do neba. 
 

A ďakujme, neprestajne ďakujme za to, že ešte stále 

máme kňazov. Kňaz je vzácny, lebo je láskou 

Ježišovho srdca. 
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My mamy môžeme mať veľký vplyv na dianie v našej 

farnosti. Nejedna z vás svedčila o tom, ako modlitba 

v tichu, v láske a odovzdanosti úplne zmenila napätie vo 

farnosti aj vzťah farníkov a kňaza. 

Prosme našu drahú Matku Máriu, aby nám pomohla. 

Pýtajme sa jej, čo máme robiť, a prosme ju, aby nám 

vyprosila všetky milosti, ktoré potrebujeme, aby sme 

boli Božím nástrojom pokoja. 
  

Ježišu, 

prosím ťa za tvojich verných a horlivých kňazov, 

za tvojich neverných a vlažných kňazov, 

za tvojich kňazov, ktorí namáhavo pracujú doma 

alebo v cudzine na ďalekých misijných poliach, 

za tvojich pokúšaných kňazov. 

Za tvojich osamotených a opustených kňazov, 

za mladých, ale i za zomierajúcich kňazov, 

za duše kňazov v očistci. 

Ale nadovšetko ti odporúčam kňazov, 

ktorí sú mi najdrahší – kňaza, ktorý ma pokrstil, 

kňazov, ktorí ma rozhrešili od mojich hriechov, 

kňazov, na ktorých omšiach som sa zúčastnila a ktorí 

mi dali tvoje Telo a tvoju Krv vo svätom prijímaní. 

Kňazov, ktorí ma učili a vzdelávali, a všetkých kňazov, 

ktorým som dlžná iným spôsobom. 

Ježišu, drž si ich blízko pri svojom Srdci a hojne ich 

požehnávaj v tomto čase i vo večnosti. Amen. 
 

 

VODOPÁD MODLITIEB OŽIVUJE CELÝ SVET 

V uršulínskom kostole v Bratislave zvyčajne vykladal 

Oltárnu sviatosť na prosbu mamičiek z MM duchovný 

otec Milan. Vždy ho povzbudila ich horlivosť, 

schopnosť odpúšťať a ich neustále obety za deti.  

   „Takéto mamy,“ povedal o. Milan, „môžu obnovovať 

Cirkev a cez MM môžu byť zjednotené rôzne 

denominácie. Každá mama môže byť kvapôčkou živej 

vody, tej živej vody, ktorá cez vodopád modlitieb 

oživuje celý svet Cirkvi.“ 
 

   Podobný obraz mala pri modlitbe aj Veronica, kde 

vodopád milostí padá cez betlehemské jasličky na celý 

svet. 

Pane, aj  ja chcem byť jednou kvapkou tvojej živej vody.  
 

LIST PRE VERONICU (z anglického Newslettru) 

     Drahá Veronica, som z malej dediny na Slovensku. 

Moja mama sa modlí v MM a môj otec v MO. Chcel 

som ti napísať už dávno.  

     Bol som v prvej skupinke Detí viery na Slovensku. 

Neviem presne, koľko rokov som vtedy mal. Raz sme 

boli v Star House, myslím, že to bolo v roku 2012. 

Potom, ako som ťa stretol, som bol šťastný a plný 

radosti. Vtipné na tom je, že som o tvojom živote nič 

nevedel. Vedel som len to, že si zakladateľka MM.  

     Po niekoľkých rokoch som zišiel na zlú cestu... 

ďaleko od Boha a jeho lásky. Boli to dva roky temnoty 

v mojom živote – nie hlbokej, ale žil som v hriechu 

a nevidel som to. Často som chodil na diskotéky, pil 

alkohol, flirtoval s dievčatami a iné veci – myslel som si, 

že som šťastný. Bol to môj únik z bežných nudných dní. 

Hľadal som niečo, čo by ma naplnilo a dalo mi zmysel.  

 
Svätá omša vo Svite v sobotu 
 

Len som prežíval dni, nevedel som, kam chcem ísť, ani 

čo chcem robiť.  

     Verím, že modlitby mojej rodiny a hlavne mojej 

mamy boli ako štít, ktorý zabránil, aby som padol hlbšie. 

Potom mi jedno dievča zlomilo srdce a bolo to pre mňa 

veľmi ťažké. Všetci z rodiny mi pomáhali, aby som sa 

cez to dostal. Cítil som od nich veľa lásky 

a starostlivosti. V tom čase Boh pripravoval moje srdce 

na zmenu. Môj brat ma zavolal na CampFest. Boli sme 

tam už ako deti, je to kresťanská akcia, kde ľudia 

oslavujú Boha tancom, spevom atď. Sú tam taktiež 

workshopy pre deti a mnoho iného. Boli sme tam jeden 

deň, len na pár hodín, a povedali nám, že ak sa chceme 

za niečo modliť, sú tam ľudia pre nás.  

     Zrazu som vedel, že sa musím ísť s niekým modliť. 

Rozmýšľal som, za čo sa chcem modliť. Bol som stále 

zničený po rozchode a situácia v rodine bola tiež ťažká. 

Rozhodol som sa modliť za rodinu. Nejaká žena sa ma 

opýtala, či sa ma môže dotknúť rukou. Povedal som áno. 

Potom sa začala modliť a ja som začal neutíšiteľne 

plakať. Prišiel ku mne Boh a silno sa ma dotkol... cítil 

som ho v celom tele a v srdci.. ako film som videl 

niektoré moje rozhodnutia v živote  z doby, keď som bol 

na dne, a pochopil som, ako ďaleko som bol a ako som 

naozaj žil... Potom som videl moju rodinu vo svetle, 

v ktorom som ich nikdy predtým nevidel. Stále som 

plakal, naplnený Jeho láskou. Po tejto skúsenosti sa 

zmenil celý môj život. Bol som znovuzrodený v ohni 

Ducha Svätého. 

     Keď sme prišli domov, niekoľko mesiacov som sa 

učil hrať na gitare, študoval som Bibliu, čítal knihy 

o Bohu a o ľuďoch, ktorí s ním žijú. Hrával som na 

gitare 8 hodín denne (s prestávkami, samozrejme). On 

ma učil, dotýkal sa ma v modlitbe a stále to robí. Prežil 

som rok milosti Jeho lásky, múdrosti a sily. Viem, že 

modlitby mojich rodičov, odkedy som sa narodil – 

semienka, ktoré oni zasiali, rástli a priniesli ovocie, keď 

sa ma dotkol Boh. Teraz mám 22 a s mojím bratom, 

sestrou a kamarátmi vediem skupinu mladých ľudí 

v našom regióne a Boh ma zavolal oslavovať ho. 
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     Videli sme veľa zázrakov a dobrých vecí, ktoré Boh 

robil v našich životoch. Keď som sa rozhodol 

nasledovať Ježiša, jedna z kníh, ktorú som čítal, bola 

tvoja Radosť z odovzdania sa Jemu a po toľkých rokoch 

som si uvedomil, s kým som sa modlil v Star House za 

môjho otca a moju rodinu. A kto bola tá milá, 

usmievajúca sa stará mama.  

    Raz, keď som sa modlil, mal som obraz – Panna 

Mária stála na zemeguli a jej plášť pokrýval celú Zem. 

Boh mi povedal, že keď sa mamy modlia, tento plášť 

pokrýva celú Zem. Povedal som to mojej mame a plakali 

sme spolu – vedela, že to bol obraz o Modlitbách 

matiek. 
 

 
Zemeguľa, ktorú dostávali koordinátorky v Krakove  a v Rodinkove.    

 

Chcem sa modliť za všetkých, ktorí budú toto čítať 

a zdieľať tak požehnanie, ktoré som ja dostal. 

                         mladý muž z našej krajiny 
 

Boh je vždy väčší ako akékoľvek ľudské sily 

     Drahé mamy! Chcem vám porozprávať, ako dobrý 

Pán Boh robí zázraky aj v životoch nás – starých mám. 

Hneď v úvode musím spomenúť veľkú vďačnosť, ktorú 

v srdci cítim voči Modlitbám matiek. V živote mojich 7 

detí a mnohých vnúčat a pravnúčat je modlitba tým 

najdôležitejším prostriedkom, ktorým ich životy môžem 

neustále sprevádzať. Prostredníctvom nej robí Boh 

skutočné zázraky. A to nielen v ich životoch. Mnohé 

robí aj pre mňa. 

     Dva mesiace som mala kruté bolesti v chrbtici, ktoré 

vyžarovali do hrudníka. Občas boli také kruté, že som 

ich nevládala vydržať a so slzami v očiach som pozerala 

na kríž a volala: Bože, nevládzem. Myslela som, že takto 

budem trpieť až do konca života. Podľa všetkého už 

vyzeralo, že nemajú prečo ustúpiť. Ale Boh je vždy 

väčší ako akékoľvek ľudské sily. Po mnohých 

modlitbách som sa v utorok 29. mája zobudila úplne bez 

bolesti. Neviem dosť ďakovať Pánovi za nový život a 

novú radosť z chvíľ, ktoré ma ešte čakajú.  
Chvála ti, Pane, chvála.                       stará mama Viera 
 

Manžel odišiel zarobiť peniaze do Ameriky 

Prinášame vám pokračovanie svedectva jednej mamy z 

MM (prvá časť je v Liste MM 1 2018) o tom, ako Boh 

pôsobí svojou láskou a uzdravuje všetko zranené. Ako 

lieči rany, ktoré sme si dali v našich rodinách navzájom 

svojou pýchou, neodpustením alebo tvrdohlavosťou.  

Manžel odišiel zarobiť peniaze do Ameriky pred 27 

rokmi a nevrátil sa. Mama zostala sama  s tromi deťmi. 

Boli to pre ňu ťažké roky. Začiatkom tohto roku Pán 

uzdravil jej vzťah so svokrou, u ktorej býva. 

„Onedlho potom prišlo ďalšie prekvapenie. Zavolal mi 

manžel z Ameriky, s ktorým som nehovorila najmenej 

desať rokov. Prosil ma, aby som prišla, lebo mal úraz a 

potrebuje moju pomoc. Povedala som, že prídem, ak 

dostanem víza.  O dva dni som dostala povolenie na 

vstup do USA spolu s mojou vnučkou. Po krátkom čase 

sme odleteli na Floridu.  
 

Keď sme vošli k nemu do bytu, prvé, čo ma prekvapilo, 

bol obrázok Panny Márie s dieťatkom na rukách. Taký 

istý, ako som si dala ja namaľovať. Mám ho zavesený na 

stene. Okolo obrázku boli fotografie našich detí a 

vnúčat. Cítila som sa veľmi šťastne a prežívala som 

hlboký pokoj. Ani slovíčkom sme si nič nevyčítali, ani 

sme nevchádzali do minulosti. Boh ma obdaril veľkou 

láskou. Každý večer som sa pýtala Pána, čo to má 

znamenať. To nemôže byť naše, ľudské, určite ma na 

niečo pripravuješ. Mám splniť nejakú misiu, na ktorú si 

ma sem poslal? Prišli veľkonočné sviatky a po 27 

rokoch sme si sadli k stolu ako rodina a jedli 

veľkonočného baránka. Chválila som Boha a ďakovala 

za jeho dobrotivú lásku. 

V jeden večer som citlivo prišla k manželovi, 

poďakovala som mu za všetko, čo pre nás robil, za jeho 

starostlivosť (pretože celé tie roky sa o svoje deti staral 

tak, ako vedel). Povzbudzovala som ho, aby sa nebál 

prísť domov. Že má domov, rodinu, ktorá ho má rada, a 

má miesto v mojom srdci a tiež v srdciach svojich 

detí. „Môžeš prísť zdravý alebo chorý, bohatý alebo 

chudobný, vždy budeš s láskou prijatý, ale do ničoho ťa 

nenútim, sám sa rozhodni.“ Na druhý deň mi povedal, že 

chodí každú nedeľu do kostola a modlí sa za svoje tri 

deti, manželku a svoju mamu, aby našla pokoj. Podobne, 

ako sa modlím aj ja v MM. Pred odchodom sme 

obidvaja vedeli, že toto stretnutie nám pripravil Pán. 

Dala som mu krížik na čelo so slovami: Nech ťa Boh 

požehná a chráni! Bože Otče, oslavovať ťa chcem celým 

srdcom...                                          jedna mama z MM                                                  
 

Slová „milujem ťa“ vdychujú život – veľmi sa ma to 

dotklo. Keď budem skutkami, slovami, gestami, 

pohľadom, tichom hovoriť mojej dcére milujem ťa, bude 

žiť novým životom.      vďačná mama 
 

Som milovaná, aj keď nie som dokonalá  

Tieto slová, ako  povedala jedna mama, boli pre ňu na 

stretnutí vo Svite nádherným Božím objatím.  

Nevyrastala v rodine, kde sú deti zahrňované láskou. 

Vydala sa za muža, ktorý bol tvrdý až agresívny. Keď 

prišla do Svitu, zadivila sa, keď dostala menovku s 

oslovením „princezná“. Doma bola  zavalená prácou  a 

starosťami o deti.  

Nikdy sa necítila ako princezná. V programe stretnutia 

bolo napísané: Ježiš Kristus je Kráľ môjho života. 

Uvedomila si, že odkedy sa modlí v MM, on je stále viac 

a viac Kráľom, na ktorého sa môže úplne spoľahnúť. 

Spomenula jednu udalosť, keď odprevádzala ráno deti 
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do školy.  Staršia dcérka šla na bicykli  trošku popredu a 

ona pomáhala najmladšiemu synovi  na malej 

trojkolke.  Keď schádzali dolu briežkom, staršia dcéra 

stratila kontrolu nad bicyklom a rútila sa nadol, smerom 

k hlavnej ceste. Mama  nechala najmladšieho synčeka na 

kraji v bezpečí a rozbehla sa za dcérkou. Kričala a 

prosila Pána o pomoc v tomto nebezpečenstve. 

Dievčatko preletelo cez hlavnú cestu a dopadlo k múru 

jedného rodinného domu, pri ktorom boli rozložené 

matrace. Bezpečne dopadlo na matrace, ktoré stlmili 

rýchlosť, a náraz dievčatka do múru nemal katastrofálne 

následky. Náš Kráľ sleduje pády svojich maličkých, a 

keď treba, nachystá  matrace všade, kde by sme sa 

mohli ťažko zraniť.      
 

Si moja milovaná dcéra! 

A keby ma všetci moji najbližší opustili, viem,  Pane, že 

ty ma neopustíš! Takúto skúsenosť prežila mama, ktorej 

operovali  nádor v hlave. Bola to veľmi náročná 

operácia. Musela zniesť na hlave železnú masku, ktorá 

bola prichytená štyrmi skrutkami  do hlavy. Po zákroku 

stratila svoju identitu a nevedela si spomenúť,  kým 

vlastne je. Okrem bolestí, ktoré sprevádzali celý zákrok, 

prišla aj bolesť do srdca, keď túto mamu opustil manžel. 

Zostala bez práce so štyrmi deťmi. Mamy zo 

spoločenstva Modlitby matiek sa spojili v modlitbe a 

zaplatili jej pobyt vo Svite. Počas piatkovej adorácie 

pred Oltárnou sviatosťou počúvala, ako sa mamy modlili 

a zamýšľali nad otázkou: „Pane, kto som ja?“  Vtedy 

zaznela jasná a jediná správna odpoveď na otázku, ktorú 

si už dlho kládla: „Si moja milovaná dcéra!“ V tých 

slovách sa rozplynul pocit opustenosti a bezradnosti. Pán 

Ježiš zaplavil dušu tejto mamy svojou veľkou láskou.  

Dal jej novú nádej, nové priateľky a istotu, že on pamätá 

na svoje milované deti.    
 

Prinesiem obetu za „Boží plán“  

 „Nevedel som, za koho obetujem svoj pôst od alkoholu. 

Podstatné bolo moje rozhodnutie začať a vytrvať v 

novom predsavzatí.“ Takto spomína otec rodiny na svoje 

rozhodnutie zrieknuť sa alkoholu.  Keď sa raz vracal zo 

stretnutia Modlitieb otcov, pred kamarátovým domom 

videl sanitku, ktorá prišla k urgentnému prípadu. 

Dozvedel sa, že ide o masívny infarkt, ktorý utrpel jeho 

kamarát. Pacienta oživovali 40 minút a následne bol 

prevezený do nemocnice. Po mesiaci v kóme sa lekári 

vyjadrili, že jeho stav bude naďalej veľmi vážny. Podľa 

všetkého pacient mal byť imobilný a prakticky celkom 

odkázaný na pomoc. V tom čase sa už mnohé mamy 

zaňho modlili. Aj otcovia z Modlitieb otcov sa pridali k 

modlitbám a jeden ďalší otec sa tiež rozhodol zrieknuť 

alkoholu a pridať sa k obetám za „Boží plán“. Otec 

rodiny si vtedy jasne uvedomil, že jeho obeta bola za 

„Boží plán“. Povedal, že nemusíme vedieť, za čo svoju 

obetu prinášame.  Dôležité je, že ju chceme priniesť za 

„Boží plán“.  Medzitým sa kamarát začal uzdravovať a 

postupne sa dokázal postaviť na vlastné nohy. Ďakoval 

im za modlitby aj za ich obety. Tento kríž spojil 

všetkých členov bližšej aj širšej kamarátovej rodiny a 

pomohol uzdraviť niektoré zložité rodinné vzťahy. 
 

Mne sa môžu stať len dve dobré veci  
V Pánových očiach má veľkú cenu smrť jeho svätých, 

povedala mama, ktorá rozprávala tento príbeh. Ona má 

syna, ktorého 23-ročný kamarát ochorel na rakovinu 

semenníkov. Choroba agresívne pokračovala a časom sa 

objavili metastázy na pľúcach. Mamy sa začali modliť 

za synovho kamaráta a prosili  o príhovor 

blahoslaveného Titusa Zemana, ktorý  v živote urobil  

veľa pre saleziánsku mládež. Chlapec, ktorý teraz 

bojoval o svoje zdravie, prežil už v detstve veľkú bolesť. 

Ešte v predškolskom veku ho opustila mama a celý čas 

potom žil len so svojím otcom. Teraz, keď mu lekári 

dávali iba veľmi malú nádej na uzdravenie, dokázal dať 

lekciu svojmu zdravému kamarátovi, ktorý sa trápil pre 

jeho chorobu. Povedal mu: Vôbec sa nemusíš pre mňa 

stresovať, lebo mne sa môžu stať len dve dobré veci – 

buď sa uzdravím, alebo pôjdem k Pánovi. Modlitby za 

kamaráta boli vyslyšané a jeho dôvera v Pána a v 

príhovor bl. Titusa Zemana boli povzbudením pre 

všetkých, ktorí poznali tento príbeh. Kamarát sa 

uzdravil, má snúbenicu a tento rok končí vysokoškolské 

štúdium.  
 

Robotník roka  

Pred dvoma rokmi bola vo Svite mama, ktorá sa veľmi 

trápila pre manžela závislého od alkoholu. Jej situáciu  

musel pomôcť riešiť psychológ, potom psychiater a 

všetko smerovalo k rozpadu manželstva. Bola 

rozhodnutá, že sa s manželom rozvedie, podala žiadosť o 

rozvod, ale nakoniec ju stiahla. Pozvala manžela do 

Kruciaty – spoločenstva oslobodenia človeka.   

Modlila sa v MM. Modlili sa za mužov, spolu 

predkladali Pánovi ťažké utrpenie, ktoré mamy prežívajú 

so svojimi partnermi závislými od alkoholu. Jej manžel 

dostal silu podstúpiť protialkoholické liečenie. Nebola to 

preňho ľahká cesta. Vzpieral sa, obviňoval manželku a 

niekedy jej ani na meno nevedel prísť. Prešiel kritický 

čas, keď sa každý z nich učil odovzdanosti a nadobúdal 

nádej.  

Po roku sa  manžel zamestnal a v práci našiel novú náplň 

života. Z alkoholika sa stal vzorný robotník a 

vyznamenali ho ocenením „Robotník roka“. 

Náš Otec, ktorý je na nebesiach, nechce, aby zahynul čo 

len jediný z jeho maličkých.  
 

Moja adorácia 

Ani neviem, ako chváliť, čo povedať, ako sa 

vyjadriť. Preto len sedím a hľadím na Sviatosť oltárnu 

vyloženú na poklonu. Neuvedomujem si zázrak, na ktorý 

sa môžem dívať. Presahuje to moje chápanie. 

Moja modlitba sa často obmedzuje len na prosby. 

Všetky moje túžby viem ľahko a nástojčivo zopakovať. 

Ale neviem  vystúpiť zo seba a prestať vnímať svoje ja. 

   Teraz by som to chcela skúsiť. Chcela by som sa 

ponoriť do skutočnosti, v ktorej si prítomný ty, Pane. 

Stačil by mi jeden maličký záblesk tvojej veleby a bola 

by som šťastná, že vnímam len teba. 

   Viem, že ty prichádzaš ku mne denne tisícorakým 

spôsobom. Teraz si ukrytý tu v monštrancii osvetlenej 

svetlom sviečky. Vidím, ako jej odraz zaplavuje celé 
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okolie. Každý lúč tvojho svetla smeruje k nám, rozdávaš 

sa nám, si tu pre nás ako Otec a Kráľ. 

Chcem zotrvať s tebou, všimnúť si každý detail tvojej 

prítomnosti, zotrvať v lúčoch tvojej milosti a nechať sa 

nimi pretvárať. Meníš našu malosť, keď môžeme vnímať 

záblesk tvojej veleby.  

 

POĎAKOVANIE 

     Minulý rok v lete zomrela pri pôrode dcéra mojej 

priateľky Majky, s ktorou sa modlím v skupinke MM. 

Pán Boh zaplať za modlitby za ňu. Pomohli. Malá rastie 

v zdravíčku. Je krásna. Majka sa spolu so zaťom starajú 

o maličkú. Pán Boh jej pomáha to všetko zvládnuť. 

Ďakujem.                                                     mama Eva 
 

     Dobrý večer, chcem sa poďakovať za krásne chvíle 

prežité na stretnutí vo Svite. Bola som prvý raz a môžem 

povedať, že to bolo úžasné, ... celý pobyt bol pre mňa 

Božím dotykom.                                         mama Viera 
 

     Christos voskrese! Taký úžasný čas, aký som prežila 

vo Svite v sobotu na MM, ani neviem slovami opísať. 

To prajem každej mame prežiť. Ďakujem Pánu Bohu a aj 

vám všetkým za modlitby, svedectvá a o. Jozefovi za 

prednášku odovzdanosti.                          mama Monika 
 

    Chcem vyjadriť vďaku za posledný LIST z marca, 

obzvlášť za usmernenie pre skupinky MM. Odpovedali 

ste nám na aktuálne otázky, ktoré sme už nejaký čas 

riešili. Už sa viac nezhovárame medzi sebou, ale 

hovoríme k Bohu, nemeníme si čas stretnutia, 

nediktujeme Bohu, v čom má zmeniť naše deti, atď. 

Nech vás  Božia milosť vedie pri uskutočňovaní jeho 

diela! Za všetky ľubochnianske mamy         mama Lenka     

 

O MODLITBU NÁS PROSILI 

   Milé mamy, dostali sme od vás veľa prosieb 

o modlitbu. Ďakujeme vám za dôveru.  

   Prosili ste nás o modlitbu: za mladé rodiny, ktoré sú 

v kríze; za starých ľudí, ktorí odchádzajú z tohto sveta 

a nevedia sa zmieriť s Pánom, a za trpezlivosť pre tých, 

ktorí sa o nich starajú; za novorodeniatka, ktoré zažili 

toľko bolesti, ako dospelý človek niekedy nezažije za 

celý život – malá Melánia, nemá ešte ani mesiac a už má 

za sebou dve ťažké operácie (jej mamička je Terezka); 

malý Julián má len štyri dni a má veľké bolesti 

a vnútorné krvácanie (jeho mamička je Vali); za maličké 

nedonosené deti, ktoré sa trápia na hadičkách, a za ich 

mamičky; za 14-ročnú Kristínku a mladú mamičku Janu 

– obidve majú rakovinu. 

     Prosme Pána Ježiša, aby si ich všetkých ukryl vo 

svojom Srdci a aby sa oslávil v ich životoch. 

 

    Okrem toho je okolo nás aj veľa tých, ktorí majú 

„zablatené nohy“ od zlých ciest. Oni väčšinou neprosia 

o modlitbu. Ale nech je pre nás všetko, čo urobia zlé, 

volaním o pomoc a vrúcnou prosbou o modlitbu za nich. 
 

    S veľkou dôverou ponúknime Ježišovi svoje srdcia, 

aby mohol práve cez nás viac milovať, lebo lásky 

a modlitby nikdy nie je dosť. 

ČO NOVÉHO V MM 
– Vítame nové mamičky, ktoré sa pridali k MM od 

posledného LISTU MM. Tešíme sa z nových skupiniek 

a uisťujeme vás o našich modlitbách. Aj my prosíme 

o vaše modlitby za nás. Ďakujeme. 

– Nedávno nás opustila naša drahá Mária Kičinová, 

ktorá pred 23 rokmi dostala prvý list o MM od 

zakladateľky Veronicy Williamsovej a odovzdala ho 

Janke Pajanovej, ktorá sa stala národnou koordinátorkou  

MM na Slovensku. *4. 5. 1948  –  † 8. 5. 2018 

 
Výťah, ktorý ma vynesie až do neba,  

je tvoja náruč, Ježišu! Sv. Terézia z Lisieux 

Ďakujeme ti, Pane, za Máriin život, lebo bola otvorená 

pre službu všetkým, ktorých si jej poslal, a rozdávala 

plným priehrštím milosti, ktoré si jej dal. 
 

– Pozývame vás na púť matiek s dcérami dňa 17. júla 

2018 v ČR zo Starého Města pri Uhorskom Hradišti na 

Velehrad s relikviami sv. Margity Antiochijskej. Púť 

s jej relikviami pôjde celý týždeň z Olomouca až do 

rakúskeho Marcheggu, kde je kostol zasvätený práve jej. 

My sa pripojíme v Starom Měste, prevezmeme relikvie 

a odovzdáme ich na Velehrade. 

Program púte:  

   9.30 Staré Město, Kostol Svätého Ducha; 9.45 

privítanie a požehnanie na cestu; 10.15 pešia púť 

s relikviami sv. Margity Antiochijskej na Velehrad (8 

km) – dá sa ísť aj s kočíkmi; 12.45 sv. omša na 

Velehrade; 14.00 obed; 14.45 prednáška zvlášť pre 

menšie a väčšie dievčatá a zvlášť pre mamičky; 15.45 

spoločná adorácia matiek a dcér; 16.30 záver.  

   Tie, ktoré máte záujem, napíšte na adresu: 

mmsetkani@gmail.com, z dôvodov zabezpečenia celej 

púte po všetkých stránkach.  

 

     Sv. Margita Antiochijská je patrónkou tehotných žien 

a patrí medzi rýchlych pomocníkov v zúfalých 

ťažkostiach spolu so sv. Júdom Tadeášom, sv. Ritou 

z Cassie a ďalšími. 
 

ODPOVEDÁME 

     1. Keď niektoré mamičky už dlho nechodia na MM,  

tak nepatria do skupinky MM. Ich mená napíšte do 

zošita a krúžky môžete roztrhať alebo spáliť. 

     2. Novú mamičku by ste mali prijať vždy, aj vtedy, 

ak vás je osem. Chvíľu vás je viac, ale to neprekáža. 

Začnete sa modliť za rozdelenie, a keď príde správny 

čas, rozdelíte sa na dve skupinky alebo aj na tri. 
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     3. Krúžky mám, ktoré nemôžu prísť na modlitby, 

zostávajú v košíku. Nemôžeme odovzdávať krúžky za 

mamy, ktoré nie sú prítomné. Po odovzdaní detí 

odovzdá mama, ktorá vedie v ten deň modlitbu, jednou 

vetou aj mamičky, ktoré prísť nemohli. Ich krúžky 

neodovzdávame. 

     4. Ak si mama nechce adoptovať muža, ktorý žije s 

jej dcérou, tak ho môže napísať do zošita, ale nemusí.    

     5. Keď sú vnúčatá alebo pravnúčatá už dospelé 

a majú svoje rodiny, nespravíme chybu, ak ich napíšeme 

na samostatné krúžky tak, ako píšeme svoje deti.  

     6. Jedna knižočka na stretnutí MM, to je pravidlo od 

začiatku MM. Ak ste to doteraz tak nemali, nevadí, 

skúste to. Je to veľmi dobré. 

     7. Stretnutia MM a pohostenie po modlitbách  môže 

byť dobré raz za čas, ale určite nie každý týždeň. Na 

MM chodíme v prvom rade preto, lebo sa stretneme 

s Pánom Ježišom. Áno, určite aj s mamičkami, ale 

v prvom rade s Ježišom. Ak budeme chodiť na MM 

preto, že sa tam vyrozprávame a pohostíme, tak nám 

unikla podstata MM. 
 

KEDY SA MODLÍME V SKUPINKE MM 

– Stretávame sa raz do týždňa, vždy v ten istý deň 

a hodinu. 

– Na stretnutí nemusia byť vždy všetky matky. Tie, 

ktoré nemôžu prísť, pripoja duchovne svoju prácu 

k modlitbe tých, ktoré prísť môžu. Stretnutie nezrušíme 

ani vtedy, keby sa mohla modliť len jedna mama. 

– Každá skupinka si určí hodinu a deň, keď im to 

najlepšie vyhovuje. Má to byť čas, keď nechýbame 

v rodinách!!! 

– Najlepšie miesto je v našich domácnostiach. 

– Ak sa modlíme v kostole alebo kaplnke, počas 

modlitieb tam nemôžu chodiť iní ľudia. 
 

AKO SA MODLÍME V SKUPINKE MM 

– Modlíme sa z knižočky MM prvých deväť modlitieb. 

Tie sú povinné. Ostatné modlitby sa môžeme pomodliť, 

ale nemusíme. 

– Pri modlitbách sa neponáhľame!  

– Modlitby nečítame, ale pomaly sa ich modlíme. 

– Po každej modlitbe je chvíľka ticha – veľmi dôležitý 

čas, keď môžeme vo svojom srdci vnímať Božie 

vnuknutia k modlitbe srdcom. 

– Nikdy nepridávame medzi 9 modlitieb z knižočky 

MM iné modlitby napísané na obrázkoch alebo na 

papierikoch! 

– Modlitba srdcom je to, čo sa zrodí v našom srdci po 

modlitbe a chvíľke ticha. Môže sa v našom srdci niečo 

zrodiť a nemusí. Takže po každej modlitbe môžeme 

pridať to, čo s tou modlitbou súvisí, alebo zostaneme 

úplne ticho. Aj ticho môže byť krásna modlitba. 

Niektorá mamička môže niečo povedať a iná môže byť 

ticho. Buďme slobodné. Každé stretnutie MM je iné. 
 

MODLITBA ZA JEDNOTU 

Modlime sa za jednotu všetkých skupiniek MM. 

V niektorých farnostiach je len jedna skupinka, ale 

niekde sú dve, aj pätnásť aj dvadsaťpäť skupiniek MM.  

Je veľmi dôležité prosiť Pána o milosť, aby sme sa 

dokázali prijímať také, aké sme. Každá sme úplne iná, 

a predsa v Božích očiach krásna a jedinečná. 

Dávajme si pozor na ohováranie, žiarlivosť alebo na 

súťaženie – napr. kto lepšie pripraví trojdnie, alebo na 

porovnávanie, ktorá skupinka sa lepšie modlí... To 

všetko sú naše prirodzené vlastnosti a môže sa stať, že 

diabol ich využije na rozbitie jednoty a lásky medzi 

mamami. Nech všetci ľudia poznajú podľa toho, ako sa 

máme rady, že patríme Ježišovi. 

Prosme Pannu Máriu, Matku jednoty, aby prišla do 

našich vzťahov a  balzamom lásky zaplnila všetky 

praskliny v našich srdciach.  
 

 

SPOLOČENSTVO MODLITEBNÍČOK MM 

   Od začiatku  MM  modlitebníčky  vždy  sprevádzali 

službu koordinátoriek,  ktoré  chodili  ohlasovať   MM   

do farností. V roku 2009 sme boli pozvané modliť sa 

Modlitbu za obnovu svojich miest a obcí. V roku 2014 

bola táto modlitba doplnená a vzniklo medzinárodné 

Spoločenstvo modlitebníčok MM, ktoré sa modlí za 

obnovu celého sveta (každý mesiac za iné tri krajiny). 

Dnes je toto spoločenstvo v 20 krajinách. Modlitby 

medzinárodného Spoločenstva modlitebníčok MM za 

obnovu celého sveta sú pre osobnú modlitbu, nie pre 

modlitbu v skupinke MM. 
    Môžeme sa  opýtať chorých, starých, opustených, 

pripútaných na lôžko, žien aj mužov, či sú ochotní 

obetovať svoje utrpenie za obnovu sveta a pripojiť sa 

k Spoločenstvu modlitebníčok MM. Ťažko chorí obetujú 

najmä svoje utrpenie, a keď vládzu, tak aj dennú 

modlitbu. V tomto spoločenstve sú vítané aj rehoľné 

sestričky.  
 

Koordinátorka Spoločenstva modlitebníčok MM pre 

Slovensko je mama Renátka Štellmachová, ona  vám 

pošle brožúrku modlitieb za obnovu celého sveta. Ak 

cítite pozvanie od Pána byť modlitebníčkou, napíšte na 

adresu modlitebnicky.mm@gmail.com 
 

Koordinátorky modlitebníčok pre jednotlivé diecézy: 

Bratislava – mama Marta – 0905/738 680; Trnava – 

mama Paulínka 0948/155 019; Nitra – mama Gitka 

0902/210 402;  Žilina – mama Janka 0911/442 205; 

Banská Bystrica – mama Danka 0907/299 056; Spiš – 

mama Evka 0915/640 008; Košice – mama Marta 

0908/822 422; Rožňava – mama Jarmilka 0904/346 939.  

 

TROJDNIE MM 

Milé mamičky, už mnohé roky sa stretávame na 

modlitbách trojdnia v našich farnostiach alebo 

v skupinkách MM, alebo v našich rodinách, alebo sa 

duchovne pripájame k tým, ktorí sa modlia, lebo sa 

nemôžeme zúčastniť na spoločných modlitbách. 

Na modlitbách trojdnia sa stretávame každé tri mesiace 

– v marci, júni, septembri a namiesto decembra, keď sa 

končí starý a začína sa nový rok, v januári. 

Trojdnie je veľkým darom od Pána pre celý svet a mamy 

sa v tieto tri dni nemodlia za svoje deti, ale na úmysel 

daného dňa. 

mailto:modlitebnicky.mm@gmail.com
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Prvý deň odprosujeme za svoje hriechy. A pýtame sa, či 

cesta, po ktorej kráčame, je naozaj správna. Či netreba 

v našom živote niečo zmeniť. Môžeme prosiť Pána, aby 

nám ukázal, čím ho najviac zraňujeme. 

Druhý deň sa modlíme za obrátenie tých, ktorí ublížili 

nám a našim deťom cez drogy, pornografiu, cez hudbu, 

filmy, internet, zlé vyučovanie... A môžeme poprosiť 

Pána, aby nám ukázal, kto alebo čo naozaj odvádza naše 

deti od neho aj od nás, aj Duch prichádza na pomoc 

našej slabosti, lebo nevieme ani to, za čo sa máme 

modliť, ako treba. 

Tretí deň je deň vďakyvzdania a chvál za všetko, čo Pán 

Ježiš urobil v našom živote a v živote našich drahých. 
 

Čítania na nasledujúce trojdnia od Veronicy: 

29. jún až 1. júl: Ž 51; Ž 53; Ž 131; 

28. – 30. september: Ž 95, 8 – 11; Ez 33, 10 – 11; Ž 105, 1 – 3; 

25. – 27. 1. 2019: Joel 2, 12 – 13;  Múd 5, 1 – 9; 1Kr 8, 10 – 13. 
 

POZDRAV Z BRNA 

     Milé maminky! Často propadáme velkému smutku a 

bolesti nad tím, že naše děti už nejdou po Božích 

cestách.  Hledáme chybu u sebe, obviňujeme se z toho,  

co jsme  měli udělat a neudělali, čím jsme  děti zranily. 

Jak rády bychom to napravily, ale už je pozdě.  A Boží 

nepřítel se  raduje. Vždyť je to jeho dílo, on se  přece 

soustřeďuje  na naše děti, které vykročily na Boží cestu. 

Na  ty ostatní  – děti světa – se nemusí zaměřovat, ty  má 

přece na své straně.  

   Ale už v 1. století nám Bůh říká ústy Petra: (1. Petr 2, 

9-10) „Vy však jste rod vyvolený, královské kněžstvo, 

národ svatý, lid patřící Bohu jako vlastnictví,  abyste 

rozhlašovali, jak veliké věci vykonal ten, který vás 

povolal ze tmy ke svému podivuhodnému světlu.  Kdysi 

jste nebyli jeho lid, teď však jste lid Boží, žili jste bez 

milosrdenství, teď však se jeho milosrdenství na vás 

projevilo.“  

     A nám matkám v našem společenství  dává příslib: 

„Oni se vrátí z nepřátelské země ...“ 

      Prostřednictvím sv. Faustiny nám  také v dnešní 

době říká: 

   „Příčinou tvých pádů je, že se příliš spoléháš sama na 

sebe a málo se opíráš o mne. Ale ať tě to příliš nermoutí. 

Vždyť máš co činit se mnou  – s Bohem milosrdenství. 

Tak mi odkryj všechny rány svého srdce.  

Já je vyléčím a tvé utrpení se stane pramenem tvého 

posvěcení.“ 

     Tak se, drahé  maminky, radujme, navzdory tomu, co 

vidíme  kolem sebe, protože patříme Kristu a On už 

dávno zvítězil nad našim  nepřítelem. A po  nás chce už 

jen tu důvěru.  

   „Čím  větší důvěru duše má, tím více obdrží. 

Bezmezně důvěřující duše jsou  mi velkou útěchou, 

takové duše naplňuji všemi poklady svých milostí. Žádej 

mnoho, neboť  mou touhou je mnoho dávat, velmi 

mnoho.“  Říká ústy Faustiny Ježíš.  

    S důvěrou očekávejme  naplnění Božích příslibů, 

abychom patřily  mezi ty, kteří rozhlašují, jak veliké věci 

vykonal ten, který nás  povolal ze tmy ke svému  

podivuhodnému  světlu.           V radosti a naději Růžena                                     

MILÉ MLADÉ MAMY, NA SLOVÍČKO 

     Milé mamy, som vydatá 7 rokov a presne v deň 

výročia našej svadby sa začala naša manželská kríza. 

Trvá už rok. Dlhé hádky, kritika, nepochopenie, bolesť a 

slzy sú u nás skoro na dennom poriadku. Často mám 

pocit, že už nevládzem, že je toho na mňa príliš veľa, že 

takto som si to vôbec nepredstavovala. Viem si 

predstaviť, že presne takto to vyzerá, keď sa niekde 

schyľuje k rozvodu. 

   „Pane, daj, aby sme nestrácali nádej.  

Pane, daj, aby sme uverili tvojim slovám, že dokončíš 

dielo, ktoré si v nás začal. Premeň zranenia v našich 

srdciach na požehnanie v našich rodinách. Potrebujem 

uveriť, že dávaš len dobré dary, že môj manžel je tým 

najlepším pre mňa – ale že dokonalú Lásku nájdem len v 

tebe. Keby som sa cítila milovaná a naplnená, 

nepotrebovala by som ťa.  

     Chcem najskôr byť tvojou Princeznou.  

     Keď ma môj manžel znovu sklame a ja pochybujem o 

svojej hodnote a tak veľmi to bolí, chcem sa pýtať teba, 

čo pre teba znamenám. Keď sa znovu pohádame, chcem 

sa pýtať teba, ako ty vidíš naše manželstvo. Vždy, keď 

sa rozhodnem nezostať vo svojej sebaľútosti a kladiem ti 

tieto otázky, dávaš nádherné odpovede. Také nečakané:  

     „Si vyvolená.“  „Mám z vás radosť.“  

     Kríza stále trvá, ale ja sa teším na deň, keď budem 

môcť svedčiť, ako nás Boh cez ňu previedol.        mama 
 

 
Kaktus v našom dome Útechy, ktorý sme už chceli vyhodiť,  

lebo dlho nekvitol.     
DOTERAZ SOM O TEBE LEN POČULA 

     Niekedy sme nešťastné z toho, keď naše deti nejdú 

podľa našich predstáv. Tak úporne prosíme, aby sa 

vrátili k Bohu. A nič sa nedeje. Poprosme Ducha 

Svätého, aby sme sa mohli pozrieť Božími očami na 

problém, ktorý nás oberá o pokoj. Možno zistíme, že 

je všetko ináč. Možno nám Pán povie: 

„Nejde len o tvojho syna, o tvoju dcéru, ale cez tento 

tvoj problém ti dávam všetkých, ktorí sú s tvojím 

dieťaťom, za ktorých sa nemá kto modliť – všetky tie 

MOJE DETI, ktoré sa zdá, že sú stratené. A tak si ich 

všetkých môžeš vložiť do svojho srdca a môžeš mi ich 

priniesť v modlitbe a odovzdať. Dôverujem ti.“  

Drahé mamy, majme otvorené srdcia pre Božie výzvy, 

lebo on sa pozerá vždy s láskou.              mama Jana                                                                                
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SLOVO NA ZÁVER 
 

     Milé mamy! Na Deň matiek sme sa stretli pri našej 

mame – Sedembolestnej – v národnej svätyni v Šaštíne. 

Prišli sme za mamou nás všetkých, aby nás učila 

tajomstvu života v odovzdanosti, čo je cesta k svätosti 

pre každého z nás a v spiritualite MM zvláštnym 

spôsobom.  

     Veronica na medzinárodnom stretnutí MM v Krakove 

vyslovila myšlienku, že spiritualita MM je vo svojej 

podstate mariánska. Môžeme sa pýtať, v čom je 

predovšetkým prítomný mariánsky rozmer duchovnosti 

v našej spiritualite. Nie je to vernosť každodenným 

drobným povinnostiam s neustálou ochotou vo svojom 

srdci spievať Magnifikat? Cesta každodennej 

odovzdanosti  a túžby chváliť Boha vo všetkom, to je 

podstatná črta duchovnosti MM.   

     Pápež František v najnovšom dokumente O povolaní 

k svätosti v súčasnom svete Gaudete et exultate pozýva 

nás všetkých nebáť sa kráčať cestou svätosti.  Svätý 

Otec v exhortácii pripomína, že svätosť rastie cez malé 

gestá. Uvádza príklad: „Žena ide nakupovať, stretne 

susedu, zarozprávajú sa a začne sa klebetenie. Vtedy si 

však žena v srdci povie: ,Nie, nebudem hovoriť o iných 

v zlom.‘ To je krok k svätosti. Keď príde domov, jedno z 

detí jej chce hovoriť o svojich snoch, a hoci je unavená, 

sadne si a s láskou a trpezlivosťou počúva. To je ďalšia 

obeta, ktorá prináša svätosť. Potom prežije okamih 

úzkosti, ale spomenie si na lásku Panny Márie, vezme 

ruženec a modlí sa s vierou. To je ďalšia cesta k svätosti. 

Napokon ide po ulici, stretne chudobného, zastaví sa pri 

ňom a s láskou sa s ním pozhovára. To je ďalší krok 

vpred.“ (Gaudete et exultate, 16) 

     Vnímam tieto veľmi konkrétne pápežove slová ako 

zvlášť určené pre vás, milé mamy.  

     Nech každý deň popri všetkých povinnostiach, 

bolestiach, očakávaniach znejú kdesi hlboko vo vašich  

srdciach krásne slová piesne: „Raduj sa z daru 

materstva, raduj sa z daru lásky, veď Boh ťa stvoril 

mamou a pozýva ťa k radosti z odovzdania.“  

     Nech nám všetkým Matka, ktorej srdce prebodol 

meč, vyprosí potrebné milosti zostať verní v radosti i 

v bolesti. 

                                                                                                                                       

O. Marián Dragúň, 
    duchovný otec MM na Slovensku 

 

 

 

 

 

Oznámenie 
 

Milé mamy, ďakovná svätá omša za 30 rokov kňazstva 

o. Mariána a jeho spolužiakov bude dňa 19. júna 2018 

v Dóme sv. Martina v Bratislave o 12.00 hodine. 

Pozvané sme všetky.  Ktoré nebudeme môcť prísť, 

spojíme sa cez nebo v modlitbe vďakyvzdania za 

všetkých kňazov. 

  

 

 

 

 
 

 

Drahý Otče, 
 

keď poviem „buď vôľa tvoja 

ako v nebi, tak i na zemi“, 

prosím, nech z vnútra môjho srdca pridám 

„buď vôľa tvoja aj v mojom živote“. 
 

Otče, chcem upriamiť svoju myseľ 

na tvoju pravdu. 

Viem, že potrebujem zmenu. 

Prosím ťa, pomôž mi zmeniť sa. 
 

Túžim byť znovu taká, akou si ma stvoril. 

Chcem žiť v súlade s tvojou svätou vôľou 

a naplniť jedinečný plán, 

ktorý máš pre môj život. 
 

Prosím, daj mi svoju milosť 

a radosť z odovzdania sa.  

Amen. 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ochrana osobných údajov –  Neprehliadnite! 

Všetci, ktorí dostávate náš LIST MM, ste nás o jeho 

zasielanie žiadali. Teraz potrebujeme váš písomný 

súhlas, lebo vošiel do platnosti nový zákon o ochrane 

osobných údajov. 

 

Preto prosíme, aby ste vyplnili priložený lístok 

a poslali nám ho poštou. Musí tam byť vypísané 

paličkovým písmom všetko, čo žiadame, a váš čitateľný 

podpis.  

 

Ak nám ho nepošlete, ďalšie LISTY MM vám 

nebudeme môcť posielať. 
 
Naša adresa:  
Modlitby matiek, P. O. Box 137, 851 00 Bratislava 5,  

č. tel.: 02/6241 2629; 0915/195 582.  

Mejlová adresa: info@modlitbymatiek.sk; 

internetová stránka: www.modlitbymatiek.sk;  

číslo účtu hnutia MM vo VÚB: SK14 0200 0000 0013 3612 7456 

mailto:info@modlitbymatiek.sk

